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Dagsorden LUU gastronom 
 

Referent: KJES 

Dato: 19.05.21 

 

Tilstedeværende: Pia Walther (3F), Anders 
Schmidt (3F), Torben Schultz (Horesta), 
Esben Krogh (Horesta), Jannie Krøyer 
Jakobsen (EUC Syd), Dan Feld-Jakobsen 
(EUC Syd), Karin Jespersen (EUC Syd) 
 
Fraværende:  
 

 
Dagsordenspunkt:  Drøftelse og Konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

1. Referat fra sidste 
møde 

referat 
04.11.20.docx  

 
Velkommen til Jannie Krøyer Jakobsen ny 
konsulent for området. 
 

  

2. Meddelelser fra 
udvalgets 
medlemmer 

Meddelelser fra formanden 
 
 
Meddelelser fra udvalgets andre 
medlemmer 
 
En generel snak om Corona nedlukningen 
og hvad den har betydet for branchen og 
for eleverne uddannelse. 
 
Anders fornemmer at mange er sprunget 
fra deres uddannelse, det er ikke det vi 
oplever på skolen. 
 
Torben ser en udvikling hvor spændet 
mellem de dygtige elever og de elever der 
har det svært fagligt og personligt er 
blevet større. Hvilket er en udfordring. 
 
Det er ligeledes en udfordring at 
rekruttere elever til branchen generelt. 
 
Pia fortæller at der er planlagt et 
informations arrangement på Alsik den 
07.06.21 i et samarbejde mellem STAR 
og Sønderborg Jobcenter. Arrangementet 
har til formål at tiltrække ledige og folk 
der ønsker at skifte branche. 
 
Udvalget spørger ind til hvorfor EUC Syd 
ikke udbyder tjener grundforløbet. Karin 
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orienterede om den ansøgning om 
udlægning af skolen lavede i samarbejde 
med Kold College, som blev afvist af 
Hansenberg. 

3. Meddelelser fra 
skolen 

Status på GF2. 
Der er pt. 31 elever på det GF2 hold som 
forventes at afslutte op mod 
sommerferien 2021. Der er enkelte, som 
allerede nu har meldt ud at de ikke 
ønsker at begynde på uddannelsens 
hovedforløb, så et mindre frafald må 
påregnes. 
Der er lige nu 44 elever som er tilmeldt på 
GF1 på hovedretningen Fødevarer, 
Jordbrug og oplevelser, hvor 
maduddannelserne er placeret. Dette er 
ikke det endelige tilmeldingstal, da vi 
afventer afsluttende karakterer samt 
Uddannelsesparatheds samtaler. 
 
Corona –undervisning. 
Der er åbnet mulighed for at grundforløbet 
kan forlænges for hele hold med op til 2 
uger og individuelt for elever med op til 4 
uger. I Sønderborg og Haderslev er 
undervisningen forlænget med 8 dage. I 
tønder har man valgt at give længere 
undervisningsdage og øge lærerdækningen. 
I Aabenraa har man vurderet, at man nok 
kan blive færdige inden for de normale 20 
uger. 
 
 
Status hovedforløb 
 
Forenkling af beskrivelsessystemet: 
 
Der er igangsat et arbejde med at forenkle 
hele beskrivelsessystemet bag 
erhvervsuddannelserne. EUC Syd har været 
med i udviklingsarbejdet og har udviklet en 
model for beskrivelse af GF2 tømrer. Vi 
afventer en endelig tilbagemelding fra 
UVM på om den model vi har udviklet kan 
rumme de forenklede krav til indholdet af 
en LUP før den rulles ud over alle skolens 
uddannelser og forløb. Modellen 
præsenteres på næste LUU møde. 
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4. Skolepraktik Nyt fra SKP 
 
Trepartsaftale – flere lærepladser og 
entydigt ansvar 
I nov 2020 blev der indgået en ny 
trepartsaftale, der skal sikre at flere elever 
får en læreplads i løbet af grundforløbet 
eller senest ved afslutningen af deres 
grundforløb. Der er fastsat måltal om at 
60% af eleverne skal have en aftale efter 15 
undervisningsuge og 80% skal have en 
aftale efter 20 uger. Vi har lavet en måling 
her i 2021 og efter 15 uge havde ca. 15% en 
aftale (det er tallet for alle vores 
uddannelser på skolen). Corona situationen 
har naturligvis en stor del af ansvaret for 
det lave tal. 
 
Der er lavet en indfasningsperiode, der 
løber fra til 2026. Ernæringsassistent 
uddannelsen skal være fuldt indfaset i 
2024.  
 
Med aftalen får de Faglige Udvalg en 
central rolle i dette og de midler der er i 
aftalen vil også blive tilført de Faglige 
Udvalg, som så i et samarbejde med 
skolerne skal vurdere hvilke indsatser, der 
skal igangsættes for de enkelte 
uddannelser.  
 
Vi afventer udspil fra Fagligt udvalg. 

  

5. Nyt fra Fagligt 
Udvalg 

Status på digitale svendeprøver 
 
Dan orienterede om status på indførelse 
af de nye digitale svendeprøver. Det er en 
helt anden type prøve, som stiller andre 
og mere brede krav til elevernes 
teoretiske viden.  
 
Prøverne gennemføres via Ilearn, som er 
den platform, som eleverne kender på 
forhånd. Der laves trænings materiale, så 
eleverne kan vænne sig til og øve sig på 
prøveformen. Det er Gastronombogen, 
som er grundlaget for prøven. 
 
Der er stadig nogle udfordringer ift. 
udformningen af spørgsmålene, da det er 
hensigten at prøven er helt selvrettende. 
Der skal også tages hensyn til elever med 
sproglige udfordringer. 
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Den teoretiske prøve gennemføres uden 
hjælpemidler og stiller altså krav til 
elevernes evne til at lære udenad. 
 
Prøven forventes gennemført i 4. kvartal 
2021. 

6. Efteruddannelse Der er ikke plads til efteruddannelse ude i 
branchen nu hvor alt åbner igen. 

  

7. Udvalgets arbejde 
fremadrettet 

   

8. EVT 
 

Dan demonstrerede den platform som 
elever og virksomheder kan tilgå for et 
overblik over hvad der indgår i de 
forskellige skoleperioder. Lige nu ligger 
H3 tilgængelig og H1 og H2 er på vej. 
 
Siden kan tilgås på www.mitmc.dk 
 
Kommentarer og spørgsmål er velkomne. 

  

9. Punkter til næste 
møde 

Opsamling på arrangementet på Alsik i 
juni. 

  

10. Næste møde 15.09.21   

 


